
'Hernesseroord' 

_Het was voor 'Hernesseroord' een verademing toen reeds In het eerste kwartaal van dit jaar kon worden geconsta-te rd, dat de in november 1977 begonnen hepatitis-epide-
mie was bedwongen. Het normale leven hervond zijn rit-
me, ook dat van de pupillen.

De door interne verbouwingen nagestreefde onderlinge 
s heiding en grotere verzelfstandiging van de groepen pu-
 illen maakten een intensievere begeleiding en behande-
ling mogelijk. Eventueel zich binnen een leefgroep open-
barende onrust kon binnen de groep worden gehouden,
waardoor het aantal gedragsstoornissen afnam.
Evenals de personeelsleden waarderen de ouders de sprei-
ding en decentralisatie van het toch al groepsmatig be-
paalde leven van hun kinderen. De bezoekfrequentie en de
betrokkenheid van de ouders bij de leefgroepen van hun
kinderen lijken te zijn toegenomen. In sommige gevallen 
Werden de ouders - naast stagiaires, vrijwilligers en de 
eigen verzorgenden - bij gedragstherapieën betrokken. 
Overigens hadden de ouders ook deeltaken bij de budget-
tering van de recreatiegelden, bij de zorg om en de bepa-
ling van de leefsfeer en bij het plannen van interne verbou-
wingen. Zij zijn tevens deelgenoot in een gezamenlijke 
commissie voor het beheer van de pupillengelden. 
Hoewel ouders het beleidsmatig meedenken veelal als 
moeilijk ervaren, hebben niettemin de ouderraad en de 
oudercommissies in het verslagjaar zeer grote activiteiten 
aan de dag gelegd. Zij voerden a ties voor het inzamelen 
van gelden ten behoeve van het bouwen van een recreatie-
bungalow voor hun kinderen. Zij verwierven inmiddels een 
prachtig stuk duingrond en de toestemming om hierop te 
bouwen. 

Hoewel het verheugend is vast te stellen, dat het gedrag 
van kinderen zich bij schaalverkleining normaliseert - ook 
bij vakanties - moesten helaas ook enkele ongevallen wor-
den betreurd. 

'Hernesseroord' werd voor het eerst geconfronteerd met 
de problematiek van de schoolverlaters, alsook met de ver-
g ijzing en de daarmede gepaardgaande grotere verzor-
g, gsbehoeftigheid van sommige pupillen. Mede door deze
beide problemen werd wederom duidelijk hoe nijpend het
ruimtegebrek is, zowel in het activiteitencentrum het
Want, als in de typische verzorgingsbehoeftigen paviljoe-
nen. In alle gevallen wachten de verbouwingsaanvragen nu 
reeds enkele jaren op goedkeuring.

Zonder nader op details in te gaan, moet op deze plaats

ook nog eens de hartekreet worden geuit, dat het aantal 
verzorgenden, waarmee een moderne zwakzinnigeninrich-
ting haar werk moet uitvoeren, volstrekt ontoereikend is. 
De inrichting is hierdoor gedwongen de hulp van stagiai-
res, vrijwilligers, ouders en soms van uitzendkrachten in te 
roepen. Desondanks is er een voortdurende overbelasting 
van de verzorgenden, die onvoldoende tijd en gelegenheid 
hebben voor bezinning op hun taak in het algemeen en op 
hun dagelijkse werkzaamheden in het bijzonder. 
De vrijwilligersprojecten in de recreatieve sfeer worden 
thans door de pupillenontspanningsdienst - inmiddels een 
volwaardige dienst - gecoördineerd. 

'Hernesseroord' werd wederom enkele malen betrokken bij 
het verzorgen van voorlichtingsavonden, excursies en een 
oudermanifestatie in Zuid-Holland. De inwoners van de ge-
meente Middelharnis-Sommelsdijk mochten welkom wor-
den geheten bij hun bezoek aan een door de provinciale 
waterstaat in 'Hernesseroord' georganiseerde tentoonstel-
ling, ter herdenking van de overstromingsramp in 1 953. 

Het jaar werd afgesloten met een gezamenlijke kerstviering 
waarbij voor het eerst de eigen pastor was betrokken. Ook 
overigens kregen de activiteiten van het eigen pastoraat 
meer gestalte. Samen met de mentor en de wetenschap-
pelijke stafleden verzorgde de pastor de bloklessen per-
soonlijkheidsvorming. 
Ten gevolge van de nieuwe beschikking Z-opleiding was 
de taakverzwaring, vooral voor de leerlingen, zodani_g dat 
de mentor er op attendeerde, dat leerlingen zich door moe-
heid soms onvoldoende aan hun studie konden wijden en 
zij niet actief bij ontspanning betrokken wilden worden. 

De wetenschappelijke stafleden kwamen onderling een 
nieuwe taakverdeling overeen. In de vacature op de afde-
ling fysiotherapie kon door het aantrekken van een belgi-
sche fysiotherapeut worden voorzien. 

Er vonden discussies plaats met ouders rondom ethische 
vraagstukken als de soort en de mate van behandeling, 
sexualiteit en relatievorming. Niet slechts in dit verband is 
de hulp van maatschappelijk werkers steeds meer onont-
beerlijk. Zij zijn een onmisbare schakel naar de ouders als 
het besprekingen van problemen betreft rondom accepta-
tie, gezinsopvang, samenwerking met verzorgenden, fi-
nanciën en wetten, en niet in de laatste plaats de indivi-
duele problematiek van de kinderen. 

In enkele therapie-afdelingen vonden in het verslagjaar 
43 



personeelswisselingen plaats. Het blijft betreurenswaardig 
te moeten vaststellen dat èn door ruimtegebrek èn door 
personeelsgebrek de meeste pupillen slechts gedurende 
een deel van de week gebruik konden maken van de on-
derscheiden soorten dagactiviteiten en therapieën. 
Mede door de samenwerking met andere therapie-afdelin-
gen is het aanbod van pupillen bij de afdeling logopedie in 
dit verslagjaar zodanig toegenomen. dat personeelsuitbrei-
ding gewenst was. Helaas kon hierin slechts worden voor-
zien door het aantrekken van stagiaires. 
Door de vergrote vraag van de afdeling logopedie als ook 
doordat in eigen huis een cursus video-techniek werd ge-
organiseerd, nam het gebruik van video-apparatuur als in-
structie- en communicatiemiddel in vele afdelingen toe. 

Tengevolge van de uit de c.a.o. voortvloeiende loskoppe-
ling van kost- en inwoning had de civiele dienst in het 
verslagjaar te kampen met een wisselvallig verloop van het 
aantal maaltijdverstrekkingen en daardoor een personeels-
vermindering in de centrale keuken. Overigens waren de 
activiteiten van alle afdelingen van de civiele dienst en van 
d_ie van de administratie sterk 'pupilgericht'. Hun organisa-
tie maakte het mogelijk dat de leefgroepen minder inrich-
tingsmatig en meer zelfstandig konden gaan leven met 
betrekking tot aspecten als beheer van zakgeld, het aan-
kopen van kleding, het organiseren van uitstapjes en va-
kantie. het uitkiezen van gebruiksgoederen en meubels e.d. 
Op eigen verzoek is voor de personeelsleden van de admi-
nistratieve dienst een variabele werktijd ingevoerd. 
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In de paviljoenen werden bouwkundige aanpassingen aan-
gebracht in verband met de scheiding van leefgroepen. De 
nieuwe ruimtelijke indeling en uitbreiding. zoals in het pa-
viljoen de Tjalk verwezenlijkt door de studenten van de 
Rotterdamse Kunstacademie. stemmen tot zodanige te-
vredenheid, dat ze thans door alle overige paviljoenen wor-
den gewenst. Er vonden ook overigens alom bouwkundige 
en terreinaanpassingen �laats. Er kwam een omvangrijk 
plan gereed voor besparing en terugwinning van energie 
voor geheel 'Hernesseroord'. 
Met de ontsluit_i_ng van het �chterterrein werd een begin
gemaakt, dankzij de toekenning van subsidies in het kader 
van de DACW. Het is de bedoeling dat dit gedeelte van 
'Hernesseroord' een duidelijke functie krijgt in de infra-
structuur van de gemeente Middelharnis-Sommelsdijk. 

Het laatste kwartaal was voor 'Hernesseroord' een moei-
lijke periode. Ded.gbenhee1sheer-direct_eur was veel afwezig 
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